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 "المستخلص"
هدفت هذه الدِّراسة إلى التعرُّف على أنماط الجررام  الترت ترتها را الدافردا  فرت  ددةرة اردشف  اله ر          

عن التدزدع الجغرافت لتلك الجرام ف   داقع سهن  رتهاا  الجرام  فت  حا لة لتفسير العدا ل الها ةة  راء 

اما الااتماعيرة  الاقتاراةدة   هذا التدزدعف  التعرُّف علرى صاراما الرةلرة إلرى الجردمرةف  تحليرل ال ار       

 . لمرتهارررررررررررررررررا  الجرررررررررررررررررررام   ررررررررررررررررررن الدافرررررررررررررررررردا  فرررررررررررررررررت سررررررررررررررررررجن ارررررررررررررررررردش العررررررررررررررررررا   

تةا لت هذه الدِّراسة ارام  الدافدا  فت سجن ادش العا  بمددةة اردشف  رن ةيرص صاامار ا العا رةف  نم  را       

 . السامدف  تدزدع ا الجغرافتف  صااما الرةلة إلى الجردمة ل ذه الفئة

هـ فت  ددةة ادش ب ردقة 6341ة على نزدلا  سجن ادش العا   ن الدافدا  لعا  طُاِّقت هذه الدِّراس

المسح ال ا لف باست دا  المة ج الدصفت الاستدلالتف   زعت الاستاانة على اميع الةزدلا  الدافدا  فت 

 .سجن ادش العا ف ةيص  ضعت الااةثة صمسة ع ر تساؤلًا لتحقيق أهداف ةراست ا

أن أكثر  رتهاا  الجرام  كن : التت ترتات على هذه الدِّراسة تضمّةت اله   عنإن الةتامج الرميسة 

  لقا   عا لا    ن الفئة العمردة ال ابةف  أن أكثر الجرام  ارتهابا هت الجرام  الأصلاقيةف  أن أكثر 

دصدل إلى الجرام  ةدثت بالقرب  ن سهن  رتهاا  الجرام   ن الدافدا ف  ل  تتجا ز المسافة المق دعة لل

ف  تادَّر ةت الجا عة أةياء  ددةة ادش فت الة اط الإارا ت لمرتهاا  الجرام   ن (ك  6) دقع الجردمة 

 .الةساء الدافدا  فت سجن ادش العا 
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"Abstract" 

This Study aimed at identifying the patterns of crimes committed by the Non-Saudi women 

in Jeddah General Prison, revealing the geographical distribution of these crimes and the 

locations of the perpetrators of the crimes in an attempt to explain the factors behind this 

distribution. In addition, identifying the characteristics of the journey to commit a crime and 

analyzing the social and economic characteristics of the Non-Saudi women offenders in Jeddah 

General Prison. This study also dealt with the crimes of Non-Saudi women offenders in Jeddah 

General Prison in terms of their general characteristics, pattern, geographic distribution and 

reasons of committing such a crime. 

This study was applied to the inmates of Jeddah's general prison of Non-Saudi women in 

1436 AH in Jeddah as per a comprehensive survey method by using the descriptive-deductive 

approach. The questionnaire was distributed to all the Non-Saudi inmates in Jeddah General 

Prison. The researcher developed 15 questions to achieve the objectives of her study. 

The main Findings of this study included the following: Most Non-Saudi women offenders 

were divorced, workers and young aged. The moral crimes were the most prominent in that 

category and that the most crimes occurred near the residence of the Non-Saudi women 

offenders. The distance traveled to reach the crime site was usually less than (1 kilometer). Most 

of the criminal activity committed by this category took place in the university district. 

 

 


